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Protokół nr 02-02/2014 
          z  posiedzenia  

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
  z dnia 9 grudnia 2014 r. 

w  Nowym  Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1, 
         w sali nr 003 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było quorum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Po powitaniu zebranych, Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek 
posiedzenia: 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok- druk nr 9 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  przyjęcia  
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-
2040.- druk nr 8 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2015 rok – druk nr 1528 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 –  
druk nr 1527+autopoprawka 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
- raport MOPR w sprawie domów dziecka prowadzonych przez Fundację 
Agawa.  

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
 
     PUNKT 1 



2 
 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok- druk nr 9 
 
Druk nr 9 stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w Wydziale 
Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie działania 
komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji  
Z jakich powodów została zmniejszona kwota na dodatki mieszkaniowe? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
To wynika z mniejszego zapotrzebowania.  
 
Nie było więcej pytań.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się- pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 02-02/1/1/2014 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  przyjęcia  
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040.- 
druk nr 8 
 
Druk nr 8 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Nie było pytań.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
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Komisja 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 02-02/2/2/2014 – załącznik nr 6 do protokołu.  

 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2015 rok – druk nr 1528 
 
Druk nr 1528 stanowi załącznik do protokołu Sesji Rady Miasta nr IV/2014 z dnia 18 
grudnia 2014 roku.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czy jest jakiś określony plan jakie inwestycje będą w ramach termomodernizacji 
realizowane?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, plany termomodernizacyjne są określone szczegółowo na str. 421 „działanie 
10.1.5.2.” 
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A czy są jakieś plany remontowe dotyczące placówek miejskich np. domów 
dziecka? 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, jeśli chodzi o domy pomocy społecznej, to jest ujęty DPS na Polankach w 
kwocie 60000 zł. Ponadto jest dom „Przy lesie” – adaptacja kotłowni z olejowej na 
gazową i „Wiślany dom”, ul. Turystyczna 50000 zł.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A co z DPS „Ostoja”? Wiem, że w 2014 roku był plan rozbudowy, ale finansowanie 
miało być w 2015 roku?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Nie potrafię w tej chwili na to odpowiedzieć.  
 
Nie było więcej pytań.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt budżetu na 2015 rok.  
   
OPINIA  Nr 02-02/3/3/2014 – załącznik nr 7 do protokołu.  

 
      PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 –  
druk nr 1527+autopoprawka 
 
Druk nr 1527 z autopoprawką stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania Komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Czauderna - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dlaczego budżet na działania profilaktyczne i przeciwdziałania wybranym chorobom 
został obcięty z roku 2013 na 2014 o 50% i nadal jest obcięty w roku bieżącym? 
Budżet wynosił 1 815 000 zł w roku 2013, natomiast w roku 2014 i 2015 jest 
mniejszy o 50% i wynosi 1267000 zł.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie ma dokonanego żadnego zmniejszenia, natomiast jest inny sposób 
przyporządkowania, inaczej również zaczęliśmy gospodarować funduszem tzw. 
„kapslowym” bo zdecydowaliśmy też wspólnie z państwem, że chcemy poszerzać 
oddziaływanie kapslowego m.in. na aktywność fizyczną czy działania zdrowotne. 
Być może w danej pozycji to się nie nazywa „profilaktyką”. Powiedzieliśmy sobie, 
że chcielibyśmy stworzyć alternatywną ofertę spędzania czasu wolnego tj. 
„aktywność fizyczna w dzielnicach”, która jest działaniem profilaktycznym. Jeśli 
zliczylibyśmy faktyczne działania, które odnoszą się do profilaktyki, to mamy 
zwiększenie, chociażby z tego tytułu, że środki z „kapslowego” są tymi, które nam 
rosną w budżecie.  
 
Radny Piotr Czauderna - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Mnie to nie przekonuje, bo ja znam państwa program promocji zdrowia zarówno z 
lat 2011-2013, jak i z lat 2014-2016. Te programy są dosyć podobne, natomiast 
fundusze przeznaczone na ich realizację są zasadniczo różne.  
 
Radny  Piotr Gierszewski – członek komisji  
Jaka jest realna szansa na to abyśmy rozpoczęli w tym roku budowę Pogotowia 
Socjalnego? Bo widzę, że ta kwota tam nie wzrosła, czy jest ona wystarczająca 
żeby rozpocząć tę budowę?  
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Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Nie jestem specjalistką od inwestycji i nie jestem w stanie teraz na to 
odpowiedzieć, mogę dosłać państwu informacje po zasięgnięciu języka w Wydziale 
Programów Rozwojowych.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A jaka jest sytuacja w obecnej lokalizacji, my tam jeszcze możemy zostać, czy 
trzeba ją opuścić?  
 
Pani Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
To przenoszenie wynikało z dwóch rzeczy – po pierwsze doprecyzowania kwestii 
samej działki i marszałkowskich własności i przeniesień, ale dotyczyło także kwestii 
takiej, że prokuratorzy nie mieli pieniędzy żeby inwestycję zaczynać, zależało im 
na tym tempie jakie sobie początkowo zakładali.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
W tym roku planuje się na ten cel 2 mln zł, w ramach których będzie zakończenie 
przebudowy i adaptacji istniejącego pawilonu oraz wybudowanie nowego budynku, 
w którym pomieści się Pogotowie Socjalne dla osób nietrzeźwych w Gdańsku oraz 
docelowo terapia Wojewódzkiego Ośrodka Terapii Uzależnień.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji 
Poinformowali państwo, że z funduszu „kapslowego” zwiększa się wachlarz 
możliwości dla dzieci i młodzieży m.in. poprzez sport, czy środki na to zostaną 
przekazane do Wydziału Sportu?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Zgodnie z obecną strukturą Biuro Prezydenta ds. Sportu nie zajmuje się sportem 
powszechnym w tym sportem młodzieżowym, a tylko kwalifikowanym, a zatem 
dystrybucja tych środków będzie przez placówki oświatowe, organizacje 
pozarządowe, rady dzielnic.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 02-02/4/4/2014 - załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 5 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
- raport MOPR w sprawie domów dziecka prowadzonych przez Fundację Agawa 
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Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wszyscy członkowie Komisji otrzymali 
wcześniej w formie pisemnej raport MOPR w sprawie Fundacji Agawa.  
 
Dyskusja: 
 
Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Przyszłam na komisję ponieważ chciałam poznać prawdziwy powód rozwiązania ze 
mną umowy ponieważ nie zgadzam się z tym powodem, który został podany w 
wypowiedzeniu. Nie zgadzam się z rozwiązaniem umowy z Fundacją Agawa.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Z raportu wynika, że podstawowym zarzutem jest wynik kontroli sanepidu w jednej 
z dwóch placówek fundacji, który spowodował rozwiązanie umowy, jak się pani 
ustosunkuje do tego zarzutu? Po drugie mam pytanie do pani prezydent, państwo 
rozwiązując umowę powołali się na pkt 1 § 14 czyli nienależyte wykonanie umowy. 
To jest dość nieprecyzyjne sformułowanie, tym bardziej, że w podpunkcie 5 tego 
punktu jest napisane, że w przypadku niedoprowadzenia w terminie określonym 
przez zleceniodawcę do usunięcia stwierdzonych nieprawidłowości może się to stać 
podstawą do rozwiązania umowy, a państwo nie dali żadnej szansy Fundacji na 
usunięcie stwierdzonych nieprawidłowości ponieważ natychmiastowo została 
rozwiązana umowa i to z obydwoma placówkami, podczas gdy nieprawidłowości 
stwierdzono tylko w jednej z nich.  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Z Fundacją Agawa współpracujemy od kilku lat, do tej pory nie mieliśmy uchybień 
ani rażących naruszeń ze strony organizacji. Natomiast w sierpniu 2014 roku 
wskutek kontroli sanepidu została przeprowadzona kontrola w wyniku zgłoszeń 
telefonicznych, jak informował nas również sanepid o naruszaniu przestrzegania 
bezpieczeństwa żywienia dzieci. Sanepid przeprowadził kontrolę 25 sierpnia. Ta 
kontrola nie potwierdziła tych zakupów, następnie przeprowadziła kolejną kontrolę 
27 sierpnia. Ta druga kontrola potwierdziła bardzo poważne uchybienia w obydwu 
placówkach, szczególnie w placówce przy ul. Łanowej. Było tam dużo 
przeterminowanych rzeczy, nieprawidłowo przechowywanych, w reklamówkach, w 
workach na śmieci, porozrzucane. Wielkość tej żywności szacowana była na 107 kg, 
natomiast przy ul. Wołuńskiej było ponad 100 przeterminowanych zup w proszku.  
1 października sanepid przeprowadził kolejną kontrolę w placówce, tzw. 
rekontrolę, w której uczestniczył pracownik MOPRu. Po raz kolejny sanepid 
stwierdził uchybienia w postaci przeterminowanej żywności. Tym razem dotyczyło 
to 48 słoików dżemu. Jak zaznaczyłam na początku nie mieliśmy żadnych 
przeciwwskazań do działalności organizacji ale w świetle tych wydarzeń sanepid 
skierował sprawę do prokuratury. Utratę zaufania spowodowało również wiele 
innych czynników. Organizacja zaczęła podawać nam sprzeczne informacje. 
Pierwszą informację podano nam taką, że zamrażarki, w których znaleziono 
żywność były usytuowane w garażach będących własnością właścicieli obiektu i 
przechowywano tam owoce i warzywa otrzymane od okolicznych darczyńców. 
Kolejna wersja: zamrażarki stanowiły własność prywatną prowadzących placówkę. 
Zamrażarki zostały wywiezione z placówki, następnie przywiezione  z powrotem.  
Trzecia wersja: przedstawiony przez organizację protokół utylizacji czyli 
przyznający, że należy te produkty zutylizować. Kolejna wersja, że w tych 
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zamrażarkach były przechowywane odpady żywieniowe. Te wszystkie czynniki 
spowodowały utratę zaufania do organizacji, której powierzamy opiekę całodobową 
nad dziećmi, gdzie sprawy żywieniowe są bardzo istotne.  
 
Pani Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Całej tej historii z żywieniem towarzyszyły artykuły prasowe, zachowanie 
dziennikarzy przesłuchujących dzieci, rozpętała się wokół tego burza. Wydawało 
nam się, że kontynuacja współpracy jest rzeczą absolutnie niedopuszczalną w 
sytuacji, w której manipuluje się informacją, manipuluje się dziećmi, opiekunami. 
Kwestią prawną, która dyskwalifikuje prowadzącego placówkę jest niedotrzymanie 
reżimu żywieniowego. Strona, czyli MOPR powierzający to zadanie prowadzącym 
placówkę, postanowiła zerwać z nimi umowę. To nie była taka sytuacja, że 
powstały zarzuty, ktoś na nie spokojnie odpowiedział, włączono program 
naprawczy poprawiający złe funkcjonowanie. Tu się wywiązała sytuacja, na które 
nie wolno nam było narażać dzieci, i którą należało rozstrzygnąć, dlatego to 
wypowiedzenie ze strony MOPRu.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Z raportu nasunął mi się jeszcze jeden wniosek, a  mianowicie w momencie kiedy 
dla dobra dzieci miasto poprosiło Fundację o to, żeby jeszcze przez dwa tygodnie 
poprowadziła tę placówkę, Fundacja odmówiła. Druga kwestia, miasto poprosiło o 
to, aby dzieci mogły zostać w tych budynkach, w których do tej pory przebywały i 
tu znowu spotkaliście się z odmową. Jest tu kwestia rozgrywania spraw Fundacji 
dziećmi. Niepokoi mnie, że dzieci były wykorzystywane do celów obronnych, jak to 
się stało, że dziewczynki, które tak negatywnie wypowiadały się o Fundacji Rodzina 
Nadziei teraz też miały okazje negatywnie się wypowiadać o Fundacji Agawa. Czy 
nikt nad tym nie panuje?  
 
Pani Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie może być tak, że raz dzieci są wykorzystywane w obronie jednych dorosłych 
przeciw drugim, potem dokładnie na odwrót. Nie może to być tak, że są świadkami 
i uczestnikami wojny między sobą. U mnie również była grupa osób w to 
zaangażowanych. Wydawało nam się początkowo, że jest to rzeczywistej obrony 
tych obecnych opiekunów, i że zależy im na tym, żeby te dzieci zostały w tym 
miejscu pod opieką dotychczasowych opiekunów. Stąd ta nasz propozycja. W 
sytuacji kiedy nie udało nam się tego rozstrzygnąć w sposób satysfakcjonujący tzn. 
nie zgłosiły się fundacje, które byłyby w stanie przejąć to działanie bezkonfliktowo, 
pojawiła się nasza prośba żeby wydłużyć czas. Postaraliśmy się poszukać 
rozwiązania jedynego optymalnego a mianowicie wziąć to zadanie na siebie i nie 
zlecać tego nikomu z zewnątrz. Wydaje nam się, że dzisiaj jesteśmy na dobrej 
drodze do rozwiązania tego problemu, dzieci będą miały dobre warunki, będą miały 
bliżej szkół, będą pod opieką odpowiedzialnych osób. Jeżeli Fundacja Agawa 
poczuła się źle potraktowana to są odpowiednie instancje ludzi dorosłych, które 
mogą to rozstrzygnąć. Uważam, że to rozstrzygnięcie sprawy, które podjął MOPR 
jest właściwe i ja także podpisałam się pod rekomendacją  komisji konkursowej.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Cieszy mnie, że dobro dzieci było państwa główną zasadą działania tylko szkoda, że 
6 listopada została podjęta decyzja, a co najmniej do początku grudnia nie było 
wiadomo co się stanie z dziećmi.  
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Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Jestem zszokowana informacją, że jest jakiś konflikt między Fundacją Rodzina 
Nadziei a mną. Nigdy nie angażowałam dzieci w żadne konflikty, dzieci nie chodziły 
na moje polecenie ani do urzędu, ani nie występowały w telewizji.  
 
Pani Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ale te dzieci są pod pani opieką i jeżeli występują w telewizji to o czym można 
myśleć? Albo, że pani je tam skierowała, albo że pani się nie interesuje co robią 
pani podopieczni.  
 
Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Nigdy nie namawiałam dzieci, żeby występowały w telewizji a na spotkaniu z panią 
prezydent były zaprzyjaźnione rodziny.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ale chodzi tu o to, żeby usłyszeć prawdę, bo jeżeli rzeczywiście chodziło o dobro 
dzieci to te decyzje zapadłyby dużo wcześniej a z tego co wiem nie zapadały do 
ostatniej chwili, co mnie osobiście zaniepokoiło i dlatego się w tę sprawę 
zaangażowałem. Chciałbym usłyszeć o tej kontroli sanepidu bo to jest meritum a w 
ogóle o tym nie było.  
 
Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
W piwnicy rzeczywiście stały dwie zamrażarki, do jednej wkładamy warzywa, które 
dostajemy od sąsiada ogrodnika. Do drugiej zamrażarki były wkładane przeróżne 
rzeczy. Na Oruni jest bardzo dużo kotów, psów i nie wrzucamy tych rzeczy do kosza 
na śmieci. Część rzeczy wrzucana była do tej zamrażarki przez panią W., przez 
osobę postawioną, która miała na celu zniszczenie naszej Fundacji.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
A czy pani zgłaszała to na policję? 
 
Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Tak.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji 
Wyobrażam sobie, że obowiązują jakieś standardy w tego typu domach, czy cały 
budynek został wynajęty na potrzeby placówki? 
 
Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Pomieszczenie garażowe należało do właścicieli, było tam dużo rzeczy należących 
do właścicieli.   
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji 
A gdzie jest zabezpieczone to jedzenie do codziennych posiłków? 
 
Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Na górze i to jedzenie było z zachowaniem terminów ważności.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
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Ta sprawa to nie jest jeden wątek. Chcemy się powołać na kompetencje 
poszczególnych organów. My jesteśmy organem nadzorującym realizowanie tego 
zadania poprzez jednostkę miejską MOPR. Natomiast to, nad czym w tej chwili 
dyskutujemy to są dokumenty sanepidu, to jest jednostka niezależna od nas, jest w 
to również zaangażowana prokuratura. Jeśli my jako gmina otrzymujemy tego typu 
dokumenty, to nie naszą rolą jest zastanawianie się czy one są prawdziwe i słuszne. 
W tym przypadku nie chcemy tego rozstrzygać. Natomiast jeżeli mówimy o 
dzieciach, to martwi mnie, że nie padło pytanie dotyczące stanu przygotowania 
tych dzieci. Jeszcze chciałbym poruszyć kwestię rozstrzygnięcia konkursu, przez 
MOPR został ogłoszony konkurs uzupełniający na te usługi społeczne w tych dwóch 
placówkach. To był mój jeden z pierwszych udziałów w komisjach konkursowych, 
zgłaszały się do tak ważnego i odpowiedzialnego zadania organizacje 
zarejestrowane niecały miesiąc przed terminem ogłoszenia konkursu. Dlatego nasza 
decyzja, żeby nie rozstrzygać tego konkursu i nie wyłaniać podmiotu, ilość 
powiązań jakie widzieliśmy między osobami w poszczególnych KRSach powodowało, 
że nie mogliśmy podjąć takiej decyzji, stąd takie sugerowanie, że w tej sytuacji 
zasugerowanie, że te jednostki powinniśmy „wchłonąć” czyli zabezpieczyć dzieci w 
strukturze miasta.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że wszelkie działania po tym rozwiązaniu były podjęte, konkurs nie 
mógł być rozstrzygnięty ponieważ nie mogliście powierzyć dzieci osobom co do 
których nie mamy 100% pewności, że one będą się tym dziećmi dobrze opiekować.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jako komisja uznaliśmy, że jeżeli mamy jakąkolwiek wątpliwość, to lepsze będzie 
wcielenie tych dwóch placówek do struktury miejskiej.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Akceptuje to wyjaśnienie ale sam pan przyznał, że mieli państwo ogromne 
wątpliwości co do załatwienia tej sprawy i pośrednio przyznał pan rację co do tych 
słów, które słyszeliśmy. Ale nie rozumiem jednej rzeczy- przecież umowa 
nakazywała usunięcie nieprawidłowości, wyznaczenie na to odpowiedniego terminu 
a państwo nie skorzystaliście z tej ścieżki, dlaczego? 
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Może dlatego, że zdarzyło się wcześniej kilka innych sytuacji, które były niezwykle 
trudne i opisane przez media. Cały ubiegły rok tak naprawdę zmagaliśmy się z 
problemami dotyczącymi opieki nad dziećmi w placówkach, gdzie nawet jedna 
sprawa zakończyła się w sądzie.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Właśnie to budzi mój sprzeciw, że sprawą się zajęły media i stąd takie decyzje. Nie 
zawsze pośpiech jest najlepszym doradcą. Stąd to moje pytanie, dlaczego nie 
załatwiono sprawy w inny sposób, zwłaszcza, że państwo zlecili kontrolę w innych 
placówkach i tam były bardzo podobne nieprawidłowości, tylko, że tonie były już 
kontrole sanepidu.  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR Gdańsk 
Na pewno nie możemy zlecać kontroli sanitarnej bo to jest w gestii sanepidu.  
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Tu problem dotyczył tego, że broniliśmy pani Asi, próbowaliśmy tłumaczyć, że to 
warzywa itd. Nagle się okazało, że to jest 107 kg, co chwilę inne wyjaśnienie do 
sanepidu czyje to było skąd się to wzięło. Zaczęło się włączanie dzieci, rodziców. 
My, jako organizator pieczy zastępczej tracimy zaufanie do zarządu organizacji, nie 
do wychowawców. Jest sprawa w prokuraturze za zagrożenie życia i zdrowia dzieci. 
Polica bez przerwy jest u nas i bada różne wątki. Zresztą pojawił się inny wątek w 
sprawie Fundacji, który jest zgłoszony do prokuratury. Zaufanie przy współpracy 
jest niezbędnym czynnikiem, tym bardziej, że w grę wchodzi dobro dzieci. Jest tu 
z nami pani Gabriela Groc z domu integracyjno-rodzinnego, która będzie 
dodatkowo prowadziła te dwie placówki, mamy fantastyczne wynajęte domy, 
mamy przeprowadzone rozmowy z dziećmi, mamy przygotowanych wychowawców.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wszyscy wychowawcy pracujący w państwa organizacji otrzymali pozytywne 
rekomendacje i dlatego dostali propozycję dalszej współpracy.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Prawie rok temu spotkaliśmy się w podobnej sytuacji i wtedy ustaliliśmy, że jeżeli 
coś się dzieje to powinniśmy szybko reagować. Dlatego nie dziwię się zarówno pani 
prezydent, jak i dyrektor MOPRU, że zareagowały tak gwałtownie.  
 
Pani Zofia S. – zaprzyjaźniona z Fundacją Agawa 
28 października pani dyrektor MOPRu wysłała pismo do pani Rybackiej i 
przygotowywała wspólne stanowisko dla prasy. 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR 
I to się obróciło przeciwko nam, że na początku próbowaliśmy bronić Fundacji 
ponieważ wierzyliśmy w to, że pani prezes została w niewłaściwy sposób 
potraktowana. Ale jak się okazało, że udostępniono pomieszczenie, które wcześniej 
nie udostępniano sanepidowi i sanepid domagał się wejścia do pomieszczeń 
Fundacji, których wcześniej Fundacja nie pokazywała. To była rzeczywiście 
żywność przeterminowana, zagrażająca życiu i zdrowiu dzieci.  
 
 Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Co się stało w ciągu tych kilku dni, że MOPR zmienił zdanie co do Fundacji?  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora MOPR  
30 października była jeszcze jedna kontrola sanepidu, ale po drodze wydarzały się 
te wszystkie rzeczy, angażowanie do sprawy dzieci, rodziców, zmiany wersji.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dysponuję mailem od Fundacji, która pisze do mediów, że nie wyraża zgody na 
ujawnienie danych osobowych dzieci.  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR 
Podaliśmy za to „Dziennik Bałtycki” do prokuratury za naruszanie dóbr osobistych 
dzieci.  Próbowaliśmy znaleźć złoty środek i na początku próbowaliśmy bronić 
Fundacji tak długo jak jej ufaliśmy.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
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Ale chciałbym się dowiedzieć co spowodowało, że zmienili państwo tak radykalnie 
swoje stanowisko? Co było powodem? 
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Fundacja obnażyła swoją słabość organizacyjną, przez co nie ma kompetencji do 
prowadzenia tego typu placówki, włączyła dzieci i rodziny zaprzyjaźnione do 
konfliktu. Była szkoda do naprawienia a organizacja jej nie naprawiała, tylko 
starała się zmieniać wersję. To pokazuje, że jako organizacja nie stanie się 
wiarygodna.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ale jeśli po kontroli wychodzą jakieś nieprawidłowości, to należy je naprawić i 
urząd powinien sprawdzić czy zalecenia pokontrolne zostały zrealizowane.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Kiedy 1 grudnia składałem interpelację, to nie było jeszcze wiadomo co się stanie z 
dziećmi i to był główny powód jej złożenia.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Pani dyrektor, kiedy zapadła decyzja o przekazaniu zadań o sprawowaniu opieki 
nad dziećmi innej placówce?  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Już w warunkach umowy wpisaliśmy w jednym z paragrafów udział specjalistów 
psychologów z Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w tym czasie, żeby 
przygotować dzieci do zmiany.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
18 listopada była komisja konkursowa i w tym dniu wyszła rekomendacja do pana 
prezydenta, że nie rozstrzygamy tego konkursu, kilka dni później było podpisane 
zarządzenie pana prezydenta, które przychylało się do naszej decyzji. W tym czasie 
zostały podjęte konkretne ruchy dotyczące planu B. Włączyli się w sprawę 
dziennikarze, którzy przychodzili do nas codziennie. 26 listopada jest konkretna 
dalsza propozycja działań czyli że wcielamy jednostki do struktury gminnej, całej 
kadrze proponujemy przejście po to żeby zdjąć czynnik stresogenny, że chcemy 
utrzymać te same lokalizacje i te same rejony szkolne żeby jak najmniej było tego 
zawirowania. Proszę teraz pokazać gdzie jest błąd na dzieciach.   
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Tych informacji, które pan podał nie ma w złożonym przez państwa raporcie. Mam 
prośbę, żeby udzielając odpowiedzi na moją interpelację uzupełnili państwo o 
rzeczy, które tutaj usłyszeliśmy.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji  
W związku z tym co usłyszałam od pana dyrektora, że sprawa jest już prokuraturze, 
to my nie możemy tu nic poradzić. Nie wiem dlaczego panie dzisiaj tu przyszły i 
czego panie od nas oczekiwałyście skoro na tym etapie my nie jesteśmy w stanie 
wam pomóc.  
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Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Ustosunkuję się do tego co mówił pan dyrektor, 1 grudnia byłam w MOPR zasięgnąć 
informacji i cały czas nie było wiadomo co się z nami stanie, MOPR nie był w stanie 
odpowiedzieć również co się stanie z dziećmi.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
Chciałbym wierzyć w to, że ta znaleziona żywność nie była znaleziona dla dzieci. 
Prokuratura zajmie się tą sprawą i sąd będzie na pewno przesłuchiwał pracowników 
fundacji aby wyjaśnić całą sytuację.  
 
Pani Zofia S. – zaprzyjaźniona z Fundacją 
My teraz walczymy o to aby dzieci nie przeszły w inne ręce. Moja wizyta u pani 
prezydent była spowodowana tym, że za szybko to się stało i za szybko zostały 
podjęte decyzje, że jest świetnie prowadzona fundacja i że dzieci są u nas 
szczęśliwe i świetnie się rozwijają.  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Odnośnie dzieci, to odwiedziliśmy ich rodziców oraz opiekunów i wyrażają zgodę na 
przejście dzieci. 
 
Pani Joanna Rybacka – Prezes Fundacji Agawa 
Potrzebujemy trzech miesięcy żeby pokazać, że dzieciom jest bardzo dobrze, 
żadne z nich nie chce opuszczać naszego domu.  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Te same osoby powiedziały nam, że są zainteresowane przejściem i proszę nie 
robić krzywdy tym dzieciom bo są już wystarczająco poszkodowane. Dzieci są 
zainteresowane nowymi domami, nowymi miejscami, dlaczego próbuje pani 
podważyć ich zdanie? Dziećmi nie można w ten sposób manipulować.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
A czy były jakieś rozmowy psychologa z dziećmi?  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Tak, już od dwóch miesięcy prowadzone są rozmowy.  
 
Radny Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
To proszę również o taką informację w odpowiedzi na interpelację.  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Dołączymy również odpowiedź, którą kierowaliśmy do pani Sokolnickiej, która 
dołączyła pisma dzieci i rodziców tych dzieci. Pracownicy odwiedzili ich w domu  
i maja inne zdanie. Przerażające jest to, że tymi najsłabszymi próbujemy 
manipulować.  
 
Radna Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Proponuję na tym zakończyć naszą dyskusję. Proszę wszystko co się da dołączyć do 
odpowiedzi na interpelację pana radnego. Dziękuję wszystkim obecnym za 
uczestnictwo. Na koniec chcę podziękować za dotychczasową współpracę pani 



13 
 

prezydent Ewie Kamińskiej, która jutro jest ostatni dzień na stanowisku, chcę 
przeprosić za wszystkie złe chwile  i prosić aby pamiętała Pani tylko te miłe  
i sympatyczne, życzę powodzenia, a za pana Piotra Kowalczuka trzymamy kciuki. 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 18:10.  
 
 
       Przewodnicząca Komisji  
      Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
         Rady Miasta Gdańska 
 
        Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


